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PROTOKÓŁ  Nr XXVI/17 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 30 maja 2017 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych (nieobecny Mariusz Walaszczyk).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1230  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – Sekretarz  gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Leszek Karbowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach.  

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 26.04.2017 r.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 
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4. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania  

i obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas 

nieoznaczony za 2016 rok. 

5.  Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2016 rok: 

1) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Gminy Bobolice sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Bobolice 

za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia;  

2) wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za  2016 rok;  

3) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie udzielenia Burmistrzowi Bobolic 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok; 

4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych Gminy Bobolice za 

2016 rok;  

5) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok.  

6. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2017 rok; 

2) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2017-2030; 

3) dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami  

w roku 2017;  

4) przyjęcie „Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Uczniów Szkół 

Prowadzonych przez Gminę Bobolice”;  

5) Karty Samorządności;   

6) zmieniająca Uchwałę Nr XXVIII/259/09 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 marca 

2009 r. w sprawie uznania za pomniki przyrody niektóre drzewa i grupy drzew w Gminie 

Bobolice. 

7. Trybuna sołecka. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

10. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 26 kwietnia 2017 roku.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół               

z XXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 26 kwietnia 2017 roku był wyłożony 

do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na 

sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z XXV  sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.     

 
Sprawozdanie przedstawiła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 26.04.2017 r.) 

 
1.  Zmiana nazw ulic Sawickiej, Świerczewskiego i Wandy Wasilewskiej. 

W tym tygodniu zostaną opublikowane uchwały w sprawie zmian nazwy ulic. Wejdą w życie po 

14 dniach, więc zakładam, że zaczną nowe nazwy ulic obowiązywać od ok. 19 - go czerwca br. 

 

2. Przebudowa rynku miejskiego w Bobolicach. 

W dniu 16 maja 2017 r. otrzymaliśmy pozwolenie na budową na przedmiotowe zadanie. Tego 

samego dnia złożyliśmy wniosek do Stowarzyszenia Środkowopomorska Grupa Działania  

z siedzibą w Koszalinie o dofinansowanie ze środków unijnych na realizację zadania pn. 

"Przebudowa infrastruktury turystycznej na Rynku Miejskim w Bobolicach". Wartość całkowita: 

500.967,66 zł, dofinansowanie 318.765,00 zł, wkład własny: 182.202,66 zł, zakres rzeczowy to 

przede wszystkim przebudowa fontanny (wraz z przyłączem wod-kan), budowa oświetlenia LED 

(3 komplety),  ok. 450 m2 nawierzchni placu, zieleń, mała architektura (3 ławki, 3 donice,  

1 kosz). Pozostały zakres I etapu będzie realizowany poza ŚGD o wartości 1 053,000 zł. 

 

3. Remont placu zabaw - Plac Zwycięstwa w Bobolicach. 

 

Zakończyły się prace rozbiórkowe na placu zabaw przy Placu Zwycięstwa  

w Bobolicach. ZUKiO wymieniło piasek, zdemontowane zostały urządzenia zabawowe, 

odnowiono konstrukcję piłko chwytów. W dniach od 29 maja do 1 czerwca mają zostać 

zamontowane nowe urządzenia w ramach pierwszego etapu remontu tego placu zabaw. Otwarcie 
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po remoncie - 3 czerwca br. od godz. 16.00. Zapraszam wszystkie dzieci i rodziców na festyn  

z tej okazji jak również z okazji Dnia Dziecka. 

4. Kontrola schroniska w Kołobrzegu. 

W dniu 25.05.2017 r. pracownicy gminy (Ireneusz Bielecki i Adam Panfil) przeprowadzili 

kontrolę w Schronisku zwierząt w ramach sprawdzenia wykonywania zapisów umowy pomiędzy 

Gminą Bobolice a Stowarzyszeniem Wspierania i Rozwoju Schroniska dla Zwierząt "Reks" w 

Kołobrzegu. Pracownicy skontrolowali m.in. warunki sanitarne przetrzymywania zwierząt, ilość 

zwierząt, dokumentację, w tym adopcyjną. Wnioski: psy wyłapywane w naszej gminie i 

przekazywane do schroniska przetrzymywane są zgodnie z zawartą umową oraz zgodnie z 

obowiązującymi przepisami prawa.   

5. Drogi, chodniki, organizacje ruchu. 

 

a. Przekazana została do ZZDW  dokumentacja na budowę chodnika Bobolice -Chociwle. 

Planowany termin realizacji budowy to wrzesień 2017 r. Inwestycja zostanie zrealizowana w 

całości bez podziału na etapy, jak na początku zakładał ZZDW w Koszalinie. Wartość 

kosztorysu inwestorskiego budowy chodnika – 300 tys. zł. w całości sfinansowana ze środków 

Marszałka. 

 

b. Podjęte zostały rozmowy z Nadleśnictwem Tychowo w sprawie realizacji wspólnego 

przedsięwzięcia polegającego na budowie drogi Świelino – Wojęcino. Oczekujemy obecnie na 

oszacowanie wartości tej inwestycji przez Nadleśnictwo Tychowo  i zgody  Generalnej Dyrekcji 

w Szczecinku. 

 

c. Starostwo Powiatowe zatwierdziło zmianę projektu organizacji ruchu na ul. Tylnej. Prace nad 

dopasowaniem oznakowania planowane są do wykonania do 23 czerwca br. 

 

d. Rozpoczynamy procedurę przetargową związaną z remontem drogi gminnej Nowe Łozice. 

Planowany termin realizacji robót to czerwiec/lipiec 2017 r. Inwestycja realizowana jest we 

współpracy z Nadleśnictwem Bobolice.  

 

e. Zamówione i dostarczone zostały tablice kierunkowe dla sołectw. W czerwcu będą 

montowane. Jednocześnie trwa kontrola zamontowanych dotychczas tablic pod kątem 

technicznym. 
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f. Kontynuujemy zakupy znaków informacyjnych z nazwami ulic w mieście.  Pierwsze tablice 

zamontowano przy ul. Głowackiego, przy skrzyżowaniu ul. Koszalińskiej z ul. Ratuszową, przy 

skrzyżowaniu ulic: Koszalińskiej, Zielonej i Jedności Narodowej. 

 
6. Przetargi - Opracowanie analizy przedrealizacyjnej dla projektu „Uzbrojenie części 
strefy inwestycyjnej w Bobolicach, objętej patronatem SSSE - etap I”,  
w ramach Działania 1.12 Tworzenie i rozbudowa infrastruktury na rzecz rozwoju 
gospodarczego w ramach Strategii ZIT dla Koszalińsko – Kołobrzesko – Białogardzkiego 
Obszaru Funkcjonalnego i RPO WZ na lata 2014-2020.  
 
Zamówienie poniżej 30 tys. euro - II postępowanie. 

W poprzednim miesiącu informowałam Państwa o odstąpieniu przez wykonawcę od realizacji 

podpisanej umowy i ogłoszeniu nowego postępowania na wybór nowego wykonawcy. To drugie 

postępowanie zostało zakończone i w dniu 28.04.2017 r. została podpisana umowa z 

wykonawcą: Zachodniopomorska Kancelaria Rzeczoznawców Majątkowych (ZKRM), ul. 

Sikorskiego 3/3, 70 – 323 Szczecin. Termin wykonania umowy: do 50 dni kalendarzowych 

od dnia podpisania umowy, tj. do 19 czerwca 2017 roku  

Wynagrodzenie wykonawcy - 24.000,00 zł. 

 

7. "Stowarzyszenie S11" 

W dniu 17 maja br. uczestniczyłam w Pile w XI Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia 

Gmin, Powiatów i Województw „Droga S11” Po obradach odbył się protest przeciw odraczaniu 

planów budowy S11. Stowarzyszenie „Droga S 11” działa od 11 lat i lobbuje na rzecz  

przebudowy krajowej "jedenastki" i nadania jej statusu „S” – drogi ekspresowej. Postulaty: 

„żądamy S11” i „tak dla S11” - tak wyrażam swój i gminy protest wraz z innymi 

samorządowcami i inwestorami. 

8. Gminne dotacje na modernizację lub budowę indywidualnego ujęcia wody lub 
przydomowej oczyszczalni ścieków. 
 
W ramach corocznej dotacji na budowę lub modernizację indywidualnego ujęcia wody lub 

budowy przydomowej oczyszczalni ścieków złożono w okresie składania wniosków, tj. od  

1 lutego do dnia 31 marca 2017 r. jeden wniosek na budowę przydomowej oczyszczalni 

ścieków. W dniu 26 maja została podpisana umowa na dofinansowanie budowy przydomowej 

oczyszczalni ścieków; przewidywana wartość dotacji to około 4.260,00 zł. 
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9. Zabytki. 
 
W ramach corocznego dofinansowania na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane przy zabytku złożono jeden wniosek parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki 

Boskiej Częstochowskiej z Zegrza Pomorskiego z przeznaczeniem środków na kościół filialny 

pw. Piotra i Pawła w Świelinie. Kwota dofinansowania to 5 000,00 zł. Środki mają zostać 

przeznaczone na badania techniczne i geologiczne przy wieży kościoła.    

 
10. Czipowania psów na terenie Miasta i Gminy Bobolice. 
 

W dniu 27 maja 2017 roku w godz.11.00 - 14.00 w gabinecie weterynaryjnym, mieszczącym się 

na Placu Zwycięstwa 7 w Bobolicach, należącym do lekarza weterynarii Huberta Nawrockiego 

odbyło się bezpłatne czipowanie psów.  Organizatorem przedsięwzięcia była Straż Miejska w 

Bobolicach oraz fundacja ,,Psi los’’ z Krakowa. 

W związku z faktem, że oznaczenie psa było bezpłatne, liczyliśmy na dużą frekwencję i 

zainteresowanie ze strony naszych mieszkańców. Przygotowanych było 100 mikroprocesorów. 

Ogólnie mikroprocesor wszczepiono 16 psom, z czego 14  

w Bobolicach i 2 w Starem Bornem. 

Wielu mieszkańców , którzy w tym dniu przychodzili na wizytę ze swoimi pupilami, nie 

zdecydowało się na oznakowanie psa , argumentując to głównie tym, że nie widzą takiej 

potrzeby i że nie jest to konieczne. Na nic zdawały się argumenty, że dane o psie i jego 

właścicielu znajdować się będą w ogólnopolskiej bazie danych i w razie zaginięcia psa można go 

bardzo szybko odnaleźć. 

Jak stwierdził prezes Jaworski – pierwszy raz od rozpoczęcia działalności fundacji "Psi los", 

czyli od roku 2011 spotkał się z tak nikłym zainteresowaniem ze strony mieszkańców 

możliwością bezpłatnego oznakowania psa. Niezależnie od  powyższego być może powtórzymy 

podobną akcję jesienią tego roku lub wiosną przyszłego roku. 

 

11. Dzień Otwarty Funduszy Europejskich. - "Kropla wody na wagę złota". 

Gmina Bobolice zgłosiła do Marszałka Województwa swój akces udziału  

w tegorocznej edycji Dni Otwartych Funduszy Europejskich, i tak w dniu 18 maja br. w godz. 

9.00 do 12.00 można było zwiedzić bobolicką oczyszczalnię ścieków, która mieści się przy ul. 

Koszalińskiej 23 w Bobolicach. Również w ramach tego projektu gmina wspólnie ze Spółką 

RWIK w Białogardzie przeprowadziła dla uczniów bobolickich szkół konkurs pn. "Kropla wody 

na wagę złota - rola oczyszczalni w środowisku". W ramach konkursu we wszystkich 

kategoriach do urzędu wpłynęło 61 prac plastycznych i 44 prezentacje multimedialne. W tym 
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dniu oczyszczalnię zwiedziło 160 osób. Wręczenie nagród: zakończenie bieżącego roku 

szkolnego w poszczególnych placówkach oświatowych. 

 

12. Wspólne posiedzenie komisji Rady Miejskiej w Bobolicach. 

 

W dniu 25 maja br. odbyło się wspólne spotkanie z Radnymi dotyczące sprawozdania  

z wykonania budżetu gminy za 2016 rok. 

 

13. Kontrola RIO. 
 
W ostatnich miesiącach znaczącą część czasu pracy w urzędzie poświęciliśmy trwającej od 24 

lutego kompleksowej kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej (RIO) z Koszalina. W dniu 22 

maja br. oficjalnie zakończyła się ta kontrola i nastąpiło podpisanie protokółu z kontroli. Wyniki 

kontroli są zadawalające. Myślę, że pracownicy poczuli wielką ulgę ponieważ wielu z nich było 

bardzo mocno zaangażowanych czasowo w przygotowania do kontroli dokumentów z ostatnich 

kilku lat oraz sporządzania ewentualnych pisemnych i ustnych wyjaśnień. 

 
14. Wybrane uroczystości, imprezy i szkolenia odbywające się na terenie gminy  
i powiatu koszalińskiego, które współorganizowali lub byli uczestnikami przedstawiciele 
bobolickiego samorządu. 
 

a. "Sprawni jak żołnierze - 2017" w Bobolicach. 

W dniu 18 maja na Stadionie Miejskim Strzelnicy sportowej w Bobolicach odbyły się już po raz 

40 - ty, w tym po raz drugi w Bobolicach zawody sportowo - obronne pn. "Sprawni jak 

żołnierze". Zawody adresowane są do uczniów szkół ponadgimnazjalnych województwa 

zachodniopomorskiego.  

b. Nawiązanie współpracy z Caritas Diecezji Koszalińsko – Kołobrzeskiej. W dniu 16 maja 

br. wspólnie z Panią Kierownik Jolantą Stępień Pani Burmistrz uczestniczyła w spotkaniu, które 

odbyło się z Tomaszem Rodem Dyrektorem Diecezji Koszalińsko – Kołobrzeskiej. Współpraca 

nie pociąga za sobą zobowiązań finansowych, natomiast opiera się na wykorzystywaniu chęci, 

intelektu, zaangażowaniu, dobrej woli ludzi z korzyścią dla mieszkańców Gminy Bobolice  

i Caritasu Diecezji Koszalińsko – Kołobrzeskiej. Wstępnie na 19.06.2017r. uzgodniliśmy  

z księdzem Dyrektorem Rodem podpisanie umowy o współpracy pomiędzy Gminą Bobolice,  

a Caritasem połączoną z krótką konferencją.  
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c. Tydzień Bibliotek od 8-15.05.17r. Podziękowania dla Dyrekcji i Pracowników MGBP za 

przygotowanie obchodów bardzo ciekawie i pomysłowo, za bardzo dużą ilość imprez, spotkań  

z dużym rozmachem i aktywnym udziałem dzieci szkolnych oraz osób dorosłych – głównie 

starszych.  

 

Komunikaty, informacje, zaproszenia. 

a. Program "Społecznik". 

W województwie zachodniopomorskim uruchomiono program "Społecznik" - nabór wniosków 

trwa do 5 czerwca 2017 r. Realizacja Programu SPOŁECZNIK ma głównie na celu rozwój  

i pobudzenie aktywności społecznej i obywatelskiej mieszkańców oraz organizacji 

pozarządowych z terenu Województwa Zachodniopomorskiego. Beneficjent programu może 

otrzymać na swoją działalność 3 tysiące złotych. Gmina zawnioskowała o przeprowadzenie 

szkolenia w Bobolicach, szkolenie odbyło 23 maja br. w MGOK -u. W budżecie województwa 

na program "Społecznik" planuje się przeznaczyć półtora miliona złotych. 

 

b. 13.05.2017r. odbyły się zawody miejsko – gminne jako eliminacje do zawodów 

powiatowych jednostek OSP.  

I  miejsce OSP Porost, II miejsce OSP Kłanino, III miejsce Gozd. 27.05.2017r. odbyły się 

zawody CTIF dla młodzieży. Uczestniczyły tylko 2 drużyny ZS Dargiń  

i SP Drzewiany z 6 wcześniej funkcjonujących Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych.  

 

c. Odwieszenie zajęć w świetlicy w Głodowej. 

Od 4 maja br. zostały odwieszone zajęcia w Świetlicy w Głodowej. W dniu 27 kwietnia br.  

o godz. 16.00 w świetlicy w Głodowej odbyło się  wspólne spotkanie dzieci wraz z rodzicami 

/opiekunami oraz pracownikami MGOK i Urzędu w tej sprawie.  

 
d. Dofinansowanie badań gleby w gospodarstwach rolnych.  

Corocznie współfinansujemy badania monitoringowe gleb w gospodarstwach rolnych. 

Dofinansowanie wynosi 50% kosztów wykonania badań. Badania wykonywane są przez 

Okręgową Stację Chemiczno-Rolniczą (OSChR) w Koszalinie. Badania obejmują oznaczenie 

kwasowości oraz zawartości przyswajalnych makroskładników: fosforu, potasu i magnezu. 

Koszt badania 1 próbki gleby z dofinansowaniem Gminy wynosi 6,56 zł brutto. Maksymalna 

ilość próbek z dofinansowaniem dla jednego rolnika wynosi 20 próbek. Badania wykonywane 

są do dnia 30 listopada 2017 r.  
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e. Zaproszenie na wystawę filatelistyczną pt. „Pielgrzym Pokoju" do Muzeum 

Regionalnego w Bobolicach. 

Jest to już kolejna w tym roku wystawa z cyklu pasji kolekcjonerskich osób związanych z 

naszym miastem. Tym razem dzięki uprzejmości pana Sylwestra Rybki – naczelnika miasta i 

gminy Bobolice w latach 1984 - 1985, przewodniczącego Koła Polskiego Związku Filatelistów 

w Bobolicach (istniejącego do 2012 r.) – mamy okazję wybrać się w niezwykłą podróż po 

świecie śladami pielgrzymek Jana Pawła II.  

W czasie pontyfikatu Papież odbył 104 podróże apostolskie, odwiedzając 130 krajów. 

Prezentowana kolekcja stanowi filatelistyczną dokumentację większości z nich. Na ekspozycję 

składają się koperty, stemple, bloki i znaczki pocztowe wyemitowane przez Pocztę Watykańską, 

Polską lub poczty wizytowanych państw. Wśród nich znajdziemy m. in. egzemplarze z tak 

egzotycznych krajów jak Indie czy Zair. Walory te nie tylko ukazują bogactwo papieskich 

podróży, ale świadczą także o znaczeniu Jana Pawła II dla narodów świata i uniwersalności Jego 

nauczania. Serdecznie zapraszam. Wystawa czynna od 25 maja do 21 lipca w godz. 9.00 – 15.30 

(dni robocze). 

f. Noc Świętojańska – 24.06.2017 r. (sobota) godz. 18.00 – Rajska Plaża w Poroście 

 
 
Ad. 4. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

gminy oraz ich wydzierżawiania na czas nieoznaczony za 2016 rok.    

    

Głos zabrał Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu. Informacje stanowią załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. 5. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2016 rok.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 11 kwietnia 2017 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Gminy Bobolice sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Bobolice za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 9 maja 2017 roku w sprawie udzielenia 
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Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok. Wniosek stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Bednarczyk odczytał uchwałę składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 16 maja 2017 roku w 

sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Bobolic z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że poddaje pod głosowanie projekty uchwał: 

 

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych Gminy Bobolice za 2016 rok.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

  

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza: 

„Szanowni Państwo ! 

Kolejny zrealizowany budżet za nami. Dokonując zamknięcia budżetu za 2016 rok 

Gminy Bobolice - przedstawiłam sprawozdanie z jego wykonania, które zostało szczegółowo 

omówione przeze mnie i   panią Skarbnik w dniu 25 maja 2017 roku Szanownej Radzie, na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich tj. pięciu Komisji Rady  Miejskiej w Bobolicach.  

Przedstawiając  za chwilę projekty uchwał w tym zakresie, pragnę tylko krótko 

podsumować nasze działania i osiągnięcia  minionego roku.  

Od kilku minionych lat pod względem rozwoju infrastruktury naszej gminy zrealizowane 

budżety są  budżetami korzystnymi, przynoszącym nam  jak i Państwu, jako organowi 

decyzyjnemu -  dużo satysfakcji i zadowolenia.  

Założone przez nas plany inwestycyjne, remontowe w pełni zrealizowaliśmy zarówno  ze 

środków budżetu gminy, jak również po naszych staraniach zostały zrealizowane zadania na 

terenie  Gminy Bobolice  przez inne jednostki, tj. 

- wspólna realizacja z Powiatowym Zarządem Dróg remontu chodnika w Goździe, w której 

materiał przekazał Zarząd Dróg, Gmina pokryła tylko koszty robocizny w kwocie 13 tys. zł. 

- w drogach wojewódzkich – budowa chodnika w Drzewianach, w drodze nr 205 , gdzie gmina 

zapłaciła tylko za dokumentację 16 827 zł., natomiast materiał i robociznę pokrył Zarząd w 

kwocie 270 tys. zł. 

-Następnie wykonano remont drogi wojewódzkiej nr 168 na odcinku Stare Borne- Drzewiany za 

kwotę 320  tys. zł., bez udziału gminy    
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W 2016 roku, również po wielu staraniach wpisaliśmy się do Strategii Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych Województwa Zachodniopomorskiego planowane do realizacji  

w kolejnych latach uzbrojenie w niezbędne media specjalnej strefy ekonomicznej w Bobolicach                                  

z dofinansowaniem środków unijnych w wysokości 2 418 699 zł., które dzięki temu są już nam 

zagwarantowane.  

Natomiast jeśli chodzi o wydatki majątkowe z budżetu gminy, to zrealizowaliśmy je za kwotę 

844 tys. zł. 

 

W ramach inwestycji i remontów bieżących kontynuowaliśmy prace w zakresie remontów, 

modernizacji dróg gminnych, chodników, placów, parkingów, zarówno w mieście jak i na 

wsiach. W 2016 roku na drogi gminne  wydatkowaliśmy kwotę 751 452 zł., tj. 1,9 % wydatków 

ogółem zmodernizowano m.in. chodnik ul. Kochanowskiego, Świerczewskiego, dokończenie 

Szpitalnej, Traugutta, przygotowanie miejsc parkingowych przy ul. Tylnej, ul. Sienkiewicza, 

dokończenie drogi Chociwle - Kolonia, rozpoczęcie oznakowania posesji i ulic w mieście oraz 

zakup równiarki drogowej do naprawy dróg gminnych. 

 

Wartym zaznaczenia też są inne zadania, w tym m.in.:  

- kontynuacja budżetu obywatelskiego, który jest odzwierciedleniem zaangażowania 

mieszkańców w sprawy gminne i utożsamiania się z nią, na czym tak naprawdę nam zależy.   

W 2016 roku zrealizowano następujące projekty: w Dobrociechach wykonano zadaszenia na 

istniejących ławo - stołach, W Łozicach - Cegielni  wyposażono plac zabaw w nowe urządzenia, 

zmodernizowano juz wspomniany chodnik przy ul. Kochanowskiego w Bobolicach oraz 

zakupiono wyposażenie do świetlic wiejskich, placów zabaw, siłowni zewnętrznych, wykonano 

remonty, itp. w miejscowościach: Krępa, Dargiń, Głodowa, Chmielno, Gozd, Porost , Kłanino  

i Kurowo w ramach projektu „sołectwa w sieci”. 

- dokończenie budowy oświetlenia drogowego ulic Świerczewskiego, Traugutta i Kolejowej  

w Bobolicach  

- kontynuacja doposażenia placów zabaw ze środków przeciwdziałania alkoholizmowi dla 

najmłodszych naszych mieszkańców, tym razem w miejscowościach: Porost, Kurowo, Gozd  

i Chmielno.  

- dokończenie budowy wiaty  rekreacyjnej w Dobrociechach 

- dokończenie instalacji grzewczej w 2 lokalach socjalnych w Łozicach - Cegielni 

- zakup pakietów ochronnych dla gminnych  jednostek OSP. W ramach tego zadania gmina 

pozyskała dodatkowo dofinansowanie rzeczowe w sprzęcie na wartość 89 149 zł. ze środków 

Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, Ministerstwa Spraw Wewnętrznych  
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i Administracji, firm ubezpieczeniowych, Starostwa Powiatowego w Koszalinie i innych 

sponsorów. 

- rozpoczęcie rozbudowy budynku OSP w Drzewianach   

- rozpoczęcie modernizacji centralnego ogrzewania w remizie OSP w Bobolicach. 

W ramach wydatków ogółem istotne znaczenie w budżecie ma pomoc społeczna, która po 

wprowadzeniu tzw. Programu 500+ stanowi najwyższy wskaźnik struktury wydatków  

w budżecie tj.  32,1% , następnie oświata w wysokości 29,1% , kultura to 2,7 % wydatków,   

a sport -  0,6% wydatków ogółem.  

Gmina do oświaty ogółem z własnych środków przeznaczyła kwotę 2 849 317 zł. Należy tu 

jednak podkreślić, że w ramach oświaty funkcjonują dwa obiekty sportowe przy Gimnazjum  

w Bobolicach: Orlik, którego koszty utrzymania stanowią kwotę  21 354 zł. oraz hala, której 

koszty stanowią kwotę 533 711 zł.  

Zatem de facto do samej typowej działalności oświatowej gmina dokłada kwotę 2 316 301 zł.  

Na pomoc społeczną wydatkowaliśmy kwotę blisko 12 mln.700 tys. zł. , z czego ze środków 

gminy  dołożyliśmy kwotę  1 662 328 zł.  Istotne znaczenie w pomocy społecznej ma 

wprowadzona w 2016 roku  obsługa wypłaty świadczeń wychowawczych, tzw. Programu 500+. 

Świadczenia wychowawcze zrealizowaliśmy w naszej gminie na kwotę 4 845 977 zł., wydano 

776 decyzji. Istotne znaczenie maja również  z roku na rok coraz większe wydatki na dopłatę do 

placówek opiekuńczo-wychowawczych, rodzin zastępczych, odpłatność za umieszczenie osób z 

gminy w domach pomocy społecznej.  

W ramach wydatków bieżących warte zaznaczenia jest coraz większe wydatkowanie środków na 

ochronę bezdomnych zwierząt – kotów i psów. W 2016 roku zrealizowaliśmy wydatki w tym 

zakresie w wysokości aż  72 685 zł. Są to ogromne koszty, które niestety w żaden sposób nie 

możemy zracjonalizować. Schroniska są coraz droższe i pomimo to trudno o podpisanie umowy, 

a jest to obowiązek gminy.  Dla porównania skali wydatków np. na walkę z bezrobociem, które 

spada  w naszej gminie i oferty pracy są dostępne dla osób chcących pracować,  przeznaczyliśmy 

kwotę 489 208 zł , z tego ze środków gminy pokryto kwotę 368 440 zł.  

Mając na uwadze powyższe – uważam, że budżet 2016 roku pod względem rzeczowym  

i finansowym zrealizowaliśmy korzystnie dla Gminy Bobolice.   

Efektem prowadzenia oszczędnej gospodarki przy jednoczesnej realizacji wyznaczonych zadań 

inwestycyjnych oraz utrzymując poziom świadczonych usług społecznych – jest wynik budżetu, 

tj. Gmina zamknęła kolejny rok 2016 nadwyżką budżetową w kwocie 562 702  zł. oraz 

wypracowała wolne środki w wysokości 399 014,45 zł., które na dzisiejszej sesji będą 

wprowadzone do budżetu 2017 roku po stronie przychodów. 

Wskaźniki zadłużenia zostały przedstawione w sprawozdaniach i opiniach RIO. 

Zadłużenie gminy  mieści się w limicie ustawowym obowiązującym na rok 2016.  
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Rok 2016 został zrealizowany zgodnie z naszymi wspólnymi założeniami.  

Za to, w imieniu własnym i całego kierownictwa Urzędu  - dziękuję Wam Państwo Radni za:  

partnerską współpracę, zaangażowanie w sprawy gminy, zrozumienie i decyzyjność , oraz Wam 

Państwo Sołtysi  za:  podejmowane własnych i potrzebnych inicjatywy na rzecz Waszych 

Sołectw, za wsparcie naszych działań. 

Dziękuję też Dyrektorom i Kierownikom jednostek organizacyjnych gminy za przedsiębiorczość 

połączoną z odpowiedzialną realizacją budżetów, Pani Skarbnik za współpracę, Pani 

Wiceburmistrz i Panu Sekretarzowi.   

Dziękuję Państwu za uwagę 

              Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że poddaje pod głosowanie projekty uchwał: 

 

2) w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę.  

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów            

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,  
 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2017-2030.   

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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Pan Zbigniew Oleksiak Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,   

 

3) w sprawie dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków  

i opieki nad zabytkami w roku 2017.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Na dofinansowanie ze środków Gminy Bobolice projektów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami w 

roku 2017 zaplanowano w budżecie Gminy kwotę 5.000 zł. Do dnia zakończenia naboru 

wniosków o udzielenie ze środków gminy Bobolice dotacji na prace konserwatorskie 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków do tutejszego 

Urzędu Miejskiego w Bobolicach wpłynął jeden wniosek, tj.:  

1. Parafii Rzymskokatolickiej pw. Matki Boskiej Częstochowskiej w Zegrzu Pomorskim 

dla zabytkowego kościoła filialnego Piotra i Pawła w Świelinie gmina Bobolice – zakres 

rzeczowy obejmuje zalecenia konserwatorskie Urzędu Ochrony Zabytków w Szczecinie 

delegatura Koszalin w zakresie m.in. wykonania dokumentacji technicznej kościoła oraz 

badań geologicznych wraz z odkrywkami fundamentów wieży kościoła. 

Oferta spełniła wymagania formalne i była kompletna w oparciu o uchwałę 

nr XVIII/168/08 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie 

określenia zasad udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich            

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.   

Mając powyższe na uwadze, proszę o podjęcie uchwały przyznającej dotację w 2017 roku dla 

Wnioskodawcy w kwocie 5.000 złotych.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,  
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4) w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Uczniów 

Szkół Prowadzonych przez Gminę Bobolice”.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

 
Ustawa o systemie oświaty umożliwia wspieranie edukacji uzdolnionych uczniów w drodze 

tworzenia programów lokalnych lub regionalnych. Gmina Bobolice, widząc potrzebę otoczenia 

szczególną opieką uzdolnionych uczniów osiągających wybitne wyniki w wielu dziedzinach, 

uchwala Lokalny Program Wspierania Edukacji Uzdolnionych Uczniów Szkół Prowadzonych 

przez Gminę Bobolice. W programie określono szczegółowe warunki udzielania pomocy 

uczniom, formy a także zakres pomocy.  

Projekt uchwały został skonsultowany z dyrektorami placówek oświatowych, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Bobolice, a także z członkami Komisji ds. Oświaty, Kultury 

i Sportu Rady Miejskiej w Bobolicach. W projekcie uwzględniono uwagi członków Komisji ds. 

Oświaty, Kultury i Sportu.   

Pani Burmistrz wprowadziła autopoprawkę dotyczącą wejścia w życie z dniem 1 września 2017 

roku i podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego oraz 

w §6 pkt. 2 pkt. e dopisano „i w podziale na kategorie nagrody indywidualne i zespołowe” i w 

§11 dopisano „ i wypłacane jest w formie pieniężnej”.   

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,    

 

5) w sprawie Karty Samorządności.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz Krzysztof Dziadul.   

16 marca 2017 roku w Warszawie odbyło się Forum Samorządowe, w którym udział wzięło 

ponad 1600 przedstawicieli gmin, powiatów i województw. Na spotkaniu wypracowano Kartę 

Samorządności. Z wnioskiem o podjęcie uchwały dot. Karty Samorządności zwrócił się 

Marszałek Województwa oraz Związek Powiatów Polskich. Po analizie Karty Samorządności  

w gronie kierowniczym uznaliśmy, że projekt przedłożymy na sesji ponieważ są to uniwersalne 

wartości. Niektóre z gmin podejmowały uchwały w sprawie sprzeciwu, ale by nie robić wielkiej 

polityki stąd nasz projekt uchwały w sprawie poparcia Karty Samorządności. Pan Sekretarz 

odczytał zapisy w Karcie Samorządności.  
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MIESZKA ŃCY 
     1. Gospodarzami społeczności lokalnych i regionalnych są ich mieszkańcy i to oni muszą 
decydować o kształcie swoich wspólnot samorządowych, w tym poprzez wolne wybory 
i referenda lokalne. Prawa wyborcze mieszkańców (czynne i bierne) oraz uprawnienia do 
podejmowania przez nich decyzji w referendum, zagwarantowane w Konstytucji, nie mogą być 
ograniczone. 
     2. Podstawową jednostką samorządu terytorialnego jest gmina. Tylko mieszkańcy danej 
gminy mogą wybierać w wyborach powszechnych i odwoływać w drodze referendum swoje 
organy samorządowe. 

JEDNOSTKI SAMORZ ĄDU TERYTORIALNEGO 
     3. Samorząd terytorialny działa w imieniu własnym i na własną odpowiedzialność. Jego 
samodzielność (w zakresie zadań własnych oraz definiowania interesu lokalnego albo 
regionalnego) podlega ochronie sądowej. Nadzór nad wykonywaniem zadań własnych jest 
sprawowany wyłącznie według kryterium legalności. 

     4. Jednostki samorządu terytorialnego są podmiotami polityki rozwoju  lokalnego i regionalnego. 
Przekazane samorządom sprawy publiczne są ich zadaniami własnymi. 
     5. Kompetencje gmin, powiatów i województw, wynikające z ich zadań własnych, są 
całkowite i wyłączne. Ustawy określają zasady realizacji tych zadań; o sposobie ich realizacji 
decydują właściwe organy jednostek samorządu terytorialnego. 

     Gminy - podstawowe jednostki samorządowe - kreują rozwój lokalny, dostarczają mieszkańcom 
podstawowe usługi publiczne i zapewniają obsługę administracyjną. 

     Powiaty - komplementarny samorząd lokalny - realizują lokalne zadania ponadgminne oraz 
koordynują lokalne służby, inspekcje, straże i administracje zespolone. 

     Województwa - podmioty polityki regionalnej - kreują rozwój regionalny oraz koordynują 
działania innych podmiotów na rzecz tego rozwoju. 

FINANSE SAMORZĄDOWE 
     6. Finanse samorządowe są pełnoprawnym członem sektora finansów publicznych. 

     7. Zasoby finansowe gmin, powiatów i województw, oparte na dochodach własnych 
i subwencjach, umożliwiaj ą realizację ich zadań na określonym w ustawach i aktach 
wykonawczych poziomie. Zmianom zakresu zadań i wymaganego poziomu ich realizacji towarzyszą 
adekwatne zmiany zasilania finansowego jednostek. Ubytki w dochodach własnych, wynikające z 
ulg i zwolnień ustawowych, są rekompensowane. 

     8. System dochodów jest uzupełniany subwencją wyrównawczą, która umożliwia realizację 
zadań obowiązkowych w określonym w przepisach prawa standardzie. 

     9. Dotacje celowe służą do finansowania inwestycji oraz zadań powierzonych JST przez Unię 
Europejską, administrację rządową i inne jednostki samorządu terytorialnego. 

MAJĄTEK 
     10. Jednostki samorządu terytorialnego mają prawo swobodnie kształtować 
gospodarowanie swoim majątkiem. Stanowi on zasób, który umożliwia realizację zadań, 
a także jest wykorzystywany do wspierania przedsięwzięć rozwojowych  
w ramach lokalnej albo regionalnej polityki rozwoju. Zasoby majątkowe, mające znaczenie dla 
rozwoju lokalnego albo regionalnego, będą przekazywane nieodpłatnie, odpowiednio gminom, 
powiatom albo województwom. 

ORGANIZACJA I WSPÓŁDZIAŁANIE 
     11. Gminy, powiaty i województwa mają swobodę w dostosowaniu swoich struktur 
organizacyjnych do lokalnych albo regionalnych uwarunkowań realizacji zadań. Mogą je 
powierzyć własnym jednostkom organizacyjnym albo podmiotom zewnętrznym: publicznym, 
społecznym lub prywatnym, z zachowaniem procedur wymaganych prawem. 
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     12. Jednostki samorządu terytorialnego, wykonując swoje zadania, mogą swobodnie 
współdziałać z innymi jednostkami, w formach określonych w przepisach prawnych. 

     13. Integracja zarządzania na funkcjonalnych obszarach metropolitalnych lub miejskich jest 
ustawowo uregulowana, w sposób zapewniający zdolność wykonywania zadań publicznych. 
Tworzone struktury nie naruszają podmiotowości i samodzielności podstawowych jednostek 
samorządowych – gmin. 

     14. Ustawy umożliwiają jednolite zarządzanie infrastrukturą techniczną i społeczną 
w granicach miast przez samorząd miasta. 

GRANICE I TERYTORIA SPOŁECZNO ŚCI LOKALNYCH I REGIONALNYCH 
     15. Korekta granic gmin i powiatów jest przeprowadzana na podstawie rzetelnej analizy 
powiązań funkcjonalnych, uwzględniającej potencjał rozwoju oraz uwarunkowania wynikające z 
dotychczasowego funkcjonowania zainteresowanych jednostek. 

     16. Zmiana granic gminy, powiatu albo województwa, wymaga zrozumienia  
i akceptacji mieszkańców obszaru będącego przedmiotem wniosku o zmianę granic, 
wyrażonej w powszechnych konsultacjach albo referendum lokalnym. 

KONSULTOWANIE 
     17. Samorządy muszą być rzetelnie konsultowane w zakresie aktów prawnych ich 
dotyczących, w Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego oraz w komisjach 
parlamentarnych. 
 

Radny Michał Andrzejak powiedział, że uchwała nie ma miejsca, jest to manifest polityczny, nie 

rozumie dlaczego uchwała została przedstawiona na sesji.  

Pan Sekretarz powiedział, że z takim wnioskiem zwróciła się Marszałek Województwa, a dobra 

współpraca z Marszałkiem powoduję, że mogą znaleźć się pieniądze np. na chodnik przy drodze 

wojewódzkiej w Chociwlach. Poparcie Karty Samorządności nic nie kosztuje i nie prowadzi do 

niczego są to wartości uniwersalne.  

Radny Michał Andrzejak powiedział, że za 4 lata może rządzić inny Marszałek, a i tak uważa, że 

ta uchwała nie powinna znaleźć się na dzisiejszej sesji.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że sama poprosiła Pana Sekretarza by odczytał 

w całości Kartę Samorządności ponieważ to co czytamy są to podstawowe fundamenty prawne, 

na których budowany jest nasz samorząd. W Karcie Samorządności nie ma nic co by było 

niewłaściwym na miejscu czy ustawieniem się politycznym. To wszystko co jest zapisane to 

funkcjonuje. Pani Burmistrz dodała, że nie uważa by podejmując Kartę Samorządności był to 

sprzeciw czemukolwiek. Poprosiła o podjęcie uchwały, która nic nie zmienia, a chcemy 

przyłączyć się do grupy gmin, które uważają, że to co jest by zostało w tej formie od lat. Nie 

chcemy podejmować uchwał, które sprzeciwiają się, my twierdzimy, że to co jest to jest dobre  

i by to pozostało. Ta Karta Samorządności oparta jest na europejskich wytycznych, nie jest to nic 

złego.   

Radna Bożena Aksiutin zapytała jaki jest dalszy los uchwały ? 
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Pan Sekretarz odpowiedział mówiąc, że uchwała zostanie przesłana do nadzoru prawnego 

województwa zachodniopomorskiego, a także jako odpowiedź do Marszałka Województwa  

i Związku Powiatów Polskich.    

Radna Bożena Aksiutin dodała, że każdy z tych punktów nie niesie ze sobą żadnego zagrożenia, 

tylko by nie było to wykorzystywane dalej poza Polską jako dowód zaniepokojenia Polaków  

w Unii Europejskiej.   

 

 

Uchwała została podjęta 7 głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymuj ących się”.   

 

6) zmieniająca Uchwałę Nr XXVIII/259/09 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 marca 

2009r. w sprawie uznania za pomniki przyrody niektóre drzewa i grupy drzew w Gminie 

Bobolice.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz Krzysztof Dziadul.   

Pomnik przyrody o którym mowa w § 1, pkt.4,  grupa 3 drzew Daglezja o obwodzie pni: 250cm, 

320 cm, 320 cm wyszczególniony w Uchwale Nr XXVIII/259/09 Rady Miejskiej                    

w Bobolicach z dnia 27 marca 2009 r. (§5 pkt. 5 uchwały), został omyłkowo umieszony 

(powielony) w w/w uchwale. Jest to pomnik przyrody o którym mowa w §1 pkt.4.                      

Z wnioskiem o uregulowanie tej kwestii zgodnie ze stanem faktycznym  wystąpiło Nadleśnictwo 

Bobolice.  

Pomnik przyrody, o którym mowa w § 1, pkt.9 jest w złym stanie zdrowotnym (100% posuszu) 

stanowi niebezpieczeństwo rozprzestrzeniania się żerujących na chorym osobniku owadów, co 

uniemożliwi rozprzestrzenianie się patogenów na sąsiednie drzewa. Ponadto drzewo powoduje 

zagrożenie bezpieczeństwa w otoczeniu drzewa oraz zagrożenie bezpieczeństwa dla działki 

sąsiedniej (drzewo rośnie na skraju lasu od strony gruntów rolnych użytkowanych rolniczo). 

Zniesienie formy ochrony przyrody z drzewa wymienionego w uchwale następuje ze względu na 

utratę wartości przyrodniczych.  

 

Zgodnie z art. 44 ust. 3a ww. ustawy, projekt uchwały został uzgodniony z Regionalną Dyrekcją 

Ochrony Środowiska w Szczecinie.  

Mając powyższe na uwadze spełnione zostały przesłanki prawne do podjęcia uchwały.  
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Pan Franciszek Łobocki Przewodnicząc Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,  

 

Obecnych 10 radnych, salę opuścili Ireneusz Bednarczyk i Zdzisław Kurta.  

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1. Pani Anna Kustrzycka-Broda  sołtys sołectwa Gozd – podziękowała Dyrektorowi ZUKiO za 

naprawę drogi w sołectwie Gozd.  

2. Pan Tomasz Lisowski sołtys sołectwa Świelino – zaprosił zebranych na 2 imprezy tj. 3 

czerwca 2017 roku o godz. 12.00 przy obelisku Jana Pawła II w Świelinie odbędzie się msza 

święta, następnie odbędzie się grill i zawody na korcie. 10 czerwca 2017 roku o godz. 13.30 

odbędzie się „Piknik rodzinny” w Świelinie.  

3. Pan Tadeusz Strzelczak sołtys sołectwa Głodowa -  zwróciła się do Pani Burmistrz  

w sprawie służby zdrowia tj. tak głośno mówiło się o tym temacie, a na chwilę obecną 

sprawa ucichła. Kolejna sprawa to Pan sołtys zapytał o ilość etatów w Straży Miejskiej, 

koszty utrzymania, koszty przychodu oraz czy jest zasadność utrzymywać Straż Miejską ?  

Glos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że jeśli chodzi o temat dotyczący 

służby zdrowia to były przekazywane informacje o podjętych działaniach by spróbować 

utworzyć w Bobolicach drugą przychodnię zdrowia. Nie jest to zadanie, które zależne jest od 

Gminy, gdyby to Burmistrz musiał zająć się tym wszystkim od początku do końca to 

wyglądało by to inaczej. W tym momencie nie zależy nic od Burmistrza, były to tylko 

szczere chęci i działania ponieważ widać niedoskonałość służby zdrowia. Pani Burmistrz 

dodała, że nie ustaje w tych działaniach i oznajmiła, że były zainteresowane 2 podmioty 

utworzeniem przychodni. Starostwo ogłaszało nawet przetarg na dzierżawę budynku przy ul. 

Pocztowej i żaden z podmiotów nie przystąpił do przetargu. Teraz wiadomo, że musi znaleźć 

się ktoś kto przyjdzie z własnym biznesem, działaniami i sprzętem. Na chwilę obecną nic  

z tego nie wyszło, jeden z podmiotów, który był bardzo zainteresowany utworzeniem służby 

zdrowia wycofał się. Wiele działań ze strony Burmistrza było podejmowanych by coś z tego 

wyszło. Działania ze strony Gminy nadal są podejmowane, natomiast nie można tego 

upubliczniać i ciągle o tym mówić ponieważ nie jest to łatwy temat. Pani Burmistrz dodała, 

że nie ustaje w tym temacie i jest głęboko przekonana, że trzeba to zmienić, natomiast jeśli 
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nic z tego nie wyjdzie to nie wyobraża sobie takiej sytuacji, żeby być rozliczną na koniec 

kadencji.  

Natomiast jeżeli chodzi o Straż Miejską to wiadomo, że jest ona trzyosobowa (komendant i 2 

strażników). Koszty utrzymania Straży Miejskiej w 2016 roku stanowiły kwotę 332 359 zł, 

natomiast przychody z wpływów  z nałożonych  mandatów oraz zwrotu kosztów upomnień 

ogółem wyniosły kwotę 504 782 zł.  Dochód, po potrąceniu kosztów utrzymania 

Straży stanowił dla Gminy na plus  kwotę 172 423 zł. 

 

4.  Pan Rafał Kaczmarek sołtys sołectwa Dobrociechy – podziękował Pani Burmistrz oraz 

ZUKiO za interwencję w sprawie bocianiego gniazda. Mieszkańcy są bardzo wdzięczni, po 3 

latach przyleciały bociany do Dobrociech, prośba mieszkańców o co najmniej jeszcze 2 

gniazda.  

 5. Pani Wioleta Bawoł sołtys sołectwa Krępa – prośba o wysięgnik z ZUKiO by oczyścić 

bocianie gniazdo w Krępie. Następnie Pani sołtys zgłosiła problem z dzikami, które 

podchodzą pod posesje, mieszkańcy boją się. Kolejna sprawa to prośba o naprawienie dachu 

na przystanku w Krępie a także należałoby wyciąć starą przechyloną brzozę przy przystanku.    

 Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że jest to też wina mieszkańców, którzy 

dokarmiają dzikie zwierzęta, a te z kolei udomawiają się. Pani Burmistrz poradziła by 

problem ten zgłosić do Nadleśnictwa pisemnie, a do Gminy przekazać pismo do wiadomości.  

 Odnośnie wycinki drzewa należy zgłosić się do pracownika Urzędu Pana Ireneusza 

Bieleckiego.  

 

Ad.8.Trybuna obywatelska 

Głos w trybunie obywatelskiej zabrali: 

1. Pani Magdalena Nierobisz zam. Krępa – powiedziała, że jest zmuszona przez Panią 

burmistrz by być obecna na sesji. Twierdzi, że była u Pani Burmistrz trzy razy i została odesłana 

z kwitkiem. Zabiera glos w imieniu swoim i mieszkańców Krępy. Sprawa rozchodzi się  

o świetlicę w Krępie, która jest wyremontowana, wyposażona na 40 osób. W zeszłym roku w 

lipcu Pani Nierobisz zwróciła się do Pani sołtys Bawoł z rezerwacją świetlicy na własny ślub 17 

czerwca 2017 roku. Do lutego br. roku wszystko było w porządku, gdzie okazało się, że tej 

rezerwacji nie będzie ponieważ jest skarga jednego z mieszkańców, który sąsiaduje ze świetlicą. 

Osoba mieszkająca w sąsiedztwie świetlicy przyszła na skargę do Pani Burmistrz. Pani Nierobisz 

była w gabinecie Pani Burmistrz trzy razy i podczas ostatniej wizyty została wyproszona z 

gabinetu i skierowana do Pana Sekretarza, usłyszała także, że Pani Burmistrz nie ma o czym 

rozmawiać z Panią Nierobisz na temat wynajmu świetlicy. Pani Nierobisz zebrała podpisy od 

mieszkańców Krępy i nie tylko, których jest około 150 popierających prośbę Magdaleny 
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Nierobisz by świetlica była do użytku mieszkańców. Nie wie dlaczego jest taki problem. 

Świetlica udostępniana jest na 3 sołeckie imprezy: sylwester, andrzejki i karnawał to dlaczego 

nie może zostać użyczona na wesela, urodziny czy chrzciny. Pani M. Nierobisz dodała, że 

usłyszała od Pana Sekretarza, że świetlice są dla dzieci i nie wolno spożywać tak alkoholu i 

urządzania imprez i zaproponował zrobienie wesela w świetlicy w Dargini, 2 km dalej. Ale po co 

jechać 2 km dalej, skoro świetlica jest na miejscu. Po to jest ta świetlica i została wyposażona by 

służyła mieszkańcom. Pani Magdalena Nierobisz rozdała wszystkim radnym pismo, które 

zostało skierowane do Pani Burmistrz (w załączeniu), do chwili obecnej nie otrzymała 

odpowiedzi na złożone pismo. Dopowiedziała, że za 18 dni ma odbyć się jej ślub, a nie wie 

gdzie odbędzie się przyjęcie. Pani Nierobisz poprosiła odpowiedź na sesji lub w ciągu tygodnia, 

żeby miała czas powiadomić gości gdzie odbędzie się to wesele.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że świetlica została wyposażona dzięki 

staraniom Gminy ze środków unijnych. Pani Burmistrz zaprzeczyła by wyprosiła Panią 

Magdalenę Nierobisz ze swojego gabinetu, nigdy tego nie zrobiła, tylko grzecznie poprosiła by 

przejść do gabinetu Pana Sekretarza ponieważ temat ten pilotował Pan Sekretarz. W dalszej 

wypowiedzi Pan Burmistrz powiedziała, że nigdy nie było ograniczenia dostępności tej świetlicy 

na jakiekolwiek spotkania czy debaty wyborcze. Na terenie Gminy Bobolice mamy czynnych 6 

świetlic (1 nieczynna w Chmielnie) i każdą świetlicę należy rozpatrywać prawie, że 

indywidualnie ponieważ pracują w różnych warunkach. Tam gdzie świetlice funkcjonują w 

dobrych warunkach, po remontach, niezależne jako samodzielne budynki są to: Kłanino, 

Kurowo, Głodowa i Dargiń – tu nie ma problemu, nikt się nie skarży i to jest inna sytuacja niż ta, 

która jest w Krępie. Oprócz tych 4 świetlic istnieją jeszcze świetlice w Poroście, Goździe i 

Chmielnie i przy tych świetlicach są lokale mieszkalne, gdzie również nie było nigdy żadnych 

skarg.  

Głos zabrał Pan Sekretarz Krzysztof Dziadul – powiedział, że nieprawdą jest, że świetlica jest to 

tylko dla dzieci, gdzie nie ma alkoholu. Potwierdzeniem tego jest to, że w takim przypadku nie 

proponowałby w zamian zorganizowania przyjęcia w świetlicy w Dargini. Deklarował również 

wsparcie zorganizowania wesela w Dargini np. w przewiezieniu czegokolwiek. Pani Nierobisz 

uparła się na świetlicę w Krępie. Natomiast z informacji posiadanych przez Pana Sekretarza od  

budowlańców gminnych, którzy opiniowali ten budynek wynika, że jest jakieś zagrożenie 

ponieważ jest to stary budynek, problemem jest również sąsiedztwo mieszkańców. Pan Sekretarz 

dodał, że 26 maja br. odebrał telefon z Głosu Koszalińskiego (Pani Nierobisz złożyła skargę do 

gazety) i przekazał informację, że zostanie wynajęty niezależny eksperta budowlanego, który 

dokona ekspertyzy budynku oraz oceni stan techniczny budynku wtedy Pani Burmistrz podejmie 

decyzję. Jeżeli ekspert stwierdzi, że budynek nie nadaje się to decyzja będzie podtrzymana. 

Wynajęty zostanie budowlaniec niezależny by nie było podejrzenia stronniczości, 
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przeprowadzony zostanie przegląd techniczny 5-letni. Wstępny termin ustalono na 6 czerwca br., 

o szczegółach poinformowana zostanie Pani sołtys.  

Pani Magdalena Nierobisz zadała pytanie do Pana Sekretarza, co w przypadku kiedy budynek 

nie nada się do użytkowania, to co wtedy z lokatorami ?   

Pan Sekretarz odpowiedział mówiąc, że poczekamy na decyzję eksperta.     

Radny Aleksander Maksymiuk zapytał dlaczego takie działania zostały podjęte ?   

Radny Michał Andrzejak dopowiedział, że też nie rozumie tej decyzji skoro w świetlicy odbywa 

się sylwester i inne imprezy to dlaczego nie może być przyjęcie weselne ? 

Pan Sekretarz powiedział, że sylwester był rok temu, a budowlaniec był w okolicach marca-

kwietnia.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że prasy, radia nie obawia się i nie da się 

zastraszyć. Dodała, że jest to budynek przedwojenny, w 2003 roku wzmacniane były stropy oraz 

konstrukcja. Jest to świetlica wiejska i tak jak w każdej świetlicy odbywają się zajęcia 

opiekuńcze dla dzieci, ale oprócz tego są cykliczne uroczystości typu andrzejki, sylwester, 

zabawa karnawałowa itp. Sytuacja zmienia się w momencie kiedy co tydzień zaczynają się 

odbywać zabawy tupane to wytrzymałość konstrukcji ścian budynku jest znacznie bardziej 

obciążona. Dlatego decyzja została podjęta by te 3 imprezy odbyły się w ciągu roku ponieważ 

mieszkańcy muszą się gdzieś bawić jako społeczność tej miejscowości. Jedna z lokatorek 

mieszkania przy świetlicy złożyła skargę, że tych imprez jest tak dużo (co tydzień), że zaczynają 

pękać ściany, stropy więc Gmina zainteresowała się tą sprawą. Dlatego też pracownik Gminy 

dokonał wstępnych oględzin i od tego się zaczęło. Należy pamiętać, że jest to budynek stary 

przedwojenny, wzmacniany i jeżeli będzie eksploatowany na wesela to duża szansa jest na to, że 

wytrzyma krotko i być może trzeba będzie szukać mieszkań dla lokatorów. Gmina ponosi 

odpowiedzialność za to i to jest bardzo ważna rzecz czy można robić imprezy czy też nie. Do 

tego wszystkiego należy dołożyć ogólne zasady współżycia społecznego. Pani Nierobisz 

przyszła na sesję typowo w swojej sprawie, ale temat ten należy rozważyć szerzej dlatego też 

została zlecona ekspertyza przez niezależnego budowlańca, który oceni jaki jest stan techniczny 

tego budynku. Wyjaśni się czy możemy dobijać go dalej organizując tak dużej liczby imprez 

prywatnych. Niedaleko w Dargini jest świetlica, wyposażona bardzo dobrze, ogrodzona, bez 

bliskiego sąsiedztwa mieszkańców i nie ma problemu by w Dargini zorganizować te wesele.  

Pani Magdalena Nierobisz dodała, że jest organizując wesele w Dargini jest to dla niej 

problemem ponieważ w Krępie ma świetlicę za domem. Po to świetlica była remontowana  

i wyposażona by mieszkańcy z niej korzystali.   

Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że świetlica powinna służyć celom sołeckim nie 

prywatnym. Pan przewodniczący powiedział, że jest kilkunastoletnim sołtysem w Kurowie i jak 

w 2006 roku objął sołectwo to świetlica była w stanie makabrycznym ponieważ odbywały się 
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wesela i inne imprezy. Świetlica wynajmowana była do 2011 roku, ale ciągle były usterki i straty 

tj. porysowane ściany, wybita szyba. W roku 2011 świetlica została generalnie wyremontowana, 

w 2014 roku została oznaczona jako jedna z świetlic w zachodniopomorskim. Obecnie na 

świetlicy odbywają się wszystkie imprezy sołeckie np. dzień babci, dziadka, dzień matki, 

korzysta z niej również szkoła, świetlica nie jest wynajmowana na żadne imprezy prywatne 

ponieważ do tego typu imprez są przeznaczone restauracje i inne lokale.   

Gos zabrała sołtys Drzewian Pani Hanna Obławska mówiąc, że ma pytanie techniczne czy 

świetlice są użyczane, czy wynajmowane, jakie są standardowe opłaty, czy płacone są kaucje, 

czy są zawiązywane umowy ? Ponieważ tak standartowo działa, że jest umowa i jest kaucja.  

Pani Burmistrz powiedziała, że nie jest to takie proste. Świetlice są remontowane za duże 

pieniądze głównie po to, żeby skupiało się życie kulturalne, sołeckie, opieka nad dziećmi. Sołtys 

odpowiada za mienie. Nie rozliczajmy, Pani sołtys może dowiedzieć się w MGOK jak działa 

wynajęcie świetlicy.  

 

Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radny Zbigniew Oleksiak – skierował zapytanie do Pani Burmistrz o możliwość 

zamontowania lustra na skrzyżowaniu ul. Kolejowej z Kochanowskiego ? W chwili 

obecnej wyjeżdżają z ul. Kochanowskiego na Kolejową ograniczona jest widoczność 

poprzez żywopłot. Następnie Pan radny podziękował Dyrektorowi ZUKiO za 

doprowadzenie do porządku placu zabaw na ul. Świerczewskiego. Kolejna sprawa 

dotyczyła zapadniętego asfaltu przy studzience na ul. Kolejowej przy posesji Państwa 

Kucharskich. Na zakończenie rady powiedział, że na placu zabaw „na osiedlu” jedna z 

bramek została wywieziona ponieważ zawaliła się, a druga z kolei „wisi na włosku”, 

stanowisko do gry w siatkówkę – słupki się składają, ogrodzenie częściowo wygnite. 

Należałoby przyjrzeć się tym sprawą i uzupełnić ubytki by plac mógł służyć i spełniać 

swoją funkcję.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że jeżeli chodzi o lustro to potwierdza tę 

uwagę, obecnie zlecany jest projekt organizacji ruchu w zakresie wybudowania muld „na 

osiedlu” i przy okazji zostanie zlecona zgoda na postawienie lustra. Jeśli chodzi o 

studzienkę kanalizacyjną to Pani Burmistrz poprosiła Dyrektora ZUKiO by tą sprawą 

zajął się. Natomiast jeśli chodzi o plac zabaw to mamy już prawie 1 czerwca i wszystkie 

place zabaw powinny być przejrzane  i dostosowane do sezonu. Niech z tej sprawy 

tłumaczy się Dyrektor ZUKiO.  
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Radny Z. Oleksiak powiedział, że bramka została wywieziona za poprzedniego 

dyrektora.  

 

2. Radna Zofia Kęcel – zapytała Dyrektora ZUKiO czy zostały podjęte prace na dachu 

świetlicy w Głodowej, ponieważ dach przecieka ?  

Dyrektor ZUKiO powiedział, że będzie dokonana naprawa bieżąca, kierownik ocenił co 

można doraźnie zrobić.  

3. Radna Bożena Aksiutin – dziękuje ZUKiO za rzetelną i terminową wymianę urządzeń 

na placu zabaw przy Palcu Zwycięstwa, poinformowała, że 3 czerwca br. o godz. 16.  

odbędzie się festyn rodzinny na który Pani radna zaprosiła.  

 

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


